
آبروداری محمدی با برنز تایم تریل آسیا
مهدی محمـــدی با برنـــزش، چـــراغ اول مدال ایـــران  در 
پارادوچرخه ســـواری قهرمانی آســـیا را روشـــن کـــرد. او در 
اولیـــن روز مســـابقات قهرمانی جـــاده آســـیای تایلند، در 
کلاس C پـــارا دوچرخه ســـواری، روی ســـکوی ســـوم تایم 
تریـــل رفت، در حالی  که  دوچرخه ســـواران جـــاده  ایران 
در مـــاده میکس تایم تریل تیمی به مســـافت ۳۰ کیلومتر 
دستشان خالی ماند. مسابقات دوچرخه سواری قهرمانی 
جاده آســـیا از ۱۷ تا ۲۳ خـــرداد در تایلند برگزار می شـــود.

شهرداری گرگان در فینال 8 آسیا
ســـالن ورزشـــی شـــیخ ســـعید بن مکتوم دوبـــی از فردا 
میزبان هشـــت تیم برتر بســـکتبال باشـــگاه های منطقه 
غـــرب اســـت. مســـابقاتی که قرار اســـت ســـه تیـــم برتر 
آن جـــواز جـــام باشـــگاه های آســـیا را به خـــود اختصاص 
دهند. هشـــت تیم برتـــر مناطق آســـیای مرکـــزی، وابا و 
منطقـــه خلیج فارس بـــه دوبی آمده اند کـــه در گروه اول 
تیم هـــای الریاضی لبنان، المنامه بحریـــن، بیروت لبنان 
و چنـــای هنـــد قرار دارنـــد که چنـــای هند انصـــراف خود 
را اعلام کـــرد، اما تیم های شـــهرداری گرگان،BS آســـتانه 
قزاقســـتان، الکویت و الشـــباب امارات در گروه دوم توپ 
می زننـــد که براســـاس برنامه ریزی مســـابقات در روز اول 
به میدان می روند. بر این اســـاس فردا شـــاگردان مهران 

حاتمی ســـاعت 21:15 بـــه مصاف الکویـــت می روند.

شاهکار پالیزبان در کاپ آسیایی سنگاپور
محمدصالـــح پالیزبان، ملی پوش کامپوند کشـــورمان 
با درخشـــش در مســـابقات کاپ آسیایی ســـنگاپور به 
فینال رســـید. وی که در دور مقدماتی موفق به بهبود 
رکـــورد کامپونـــد ایران شـــد، در مرحلـــه نیمه نهایی با 
نتیجـــه 150 بر 146 مقابل کمانـــداری از هند به پیروزی 
رســـید و ضمن صعود به فینال، مدالش را قطعی کرد. 
گفتنی اســـت پالیزبان شـــنبه برای تصاحب مدال طلا 

به مصاف کمانـــدار مالزیایی می رود.

معارفه سرپرست جدید فدراسیون جودو
آرش  گذاشـــتن  کنـــار  و  اخیـــر  حواشـــی  از  بعـــد 
میراســـماعیلی از ریاســـت فدراســـیون جـــودو، دیروز 
مراســـم معارفـــه نصـــرالله پریچهره سرپرســـت جدید 
فدراســـیون برگزار شـــد . این مراســـم بـــا حضور آرش 
فرهادیان مدیرکل دفتر امور مشـــترک فدراسیون های 
ورزشـــی، فـــلاح مدیـــرکل حقوقـــی وزارت ورزش و 
جوانـــان، میثـــم تمیمی بـــازرس فدراســـیون جودو و 
باقری کارشـــناس وزارت ورزش و جوانان برگزار شـــد.

ح بیمه ورزشکاران اجرایی شدن طر
صنـــدوق اعتباری حمایـــت از قهرمانان و پیشکســـوتان 
بـــا هـــدف تقبـــل پوشـــش همزمـــان  ورزش کشـــور، 
بیمه شـــدگان در بیمه هـــای حوادث، عمـــر، فوت، نقص 
عضو و تأمین هزینه های درمانی ورزشـــکاران، در راستای 
وظایـــف ذاتی خود موفق شـــد با محقق ســـاختن وعده 
ســـیدحمید ســـجادی وزیـــر ورزش و جوانـــان، خدمت 
شایســـته و بی ســـابقه ای را به جامعه ورزش کشـــور ارائه 
کنـــد. از این پـــس، تمامـــی ورزشـــکاران و ســـایر عوامل 
ورزشـــی می تواننـــد بـــا حداقـــل حـــق بیمـــه پرداختی از 
خدمـــات معتبـــر این بیمه شـــامل مراجعه مســـتقیم به 
بیش از 6 هزار مرکز درمانی در ســـطح کشـــور و استفاده 
از خدمـــات پزشـــکی و درمانـــی و همچنین اســـتفاده از 
پوشش های مختلف بیمه ای مشـــتمل بر بیمه حوادث، 
فـــوت، نقـــص عضـــو و هزینه هـــای پزشـــکی و جبـــران 
هزینه هـــا و حتـــی بیمه های عمـــر و مســـتمری بهره مند 
شـــوند. برای ثبت نام و مشاهده کامل خدمات به سایت 

sportinsurance.ir مراجعـــه کنید.

فکری به فکر آسیا با هوادار
محمود فکری که فصل گذشـــته هدایت ســـایپا را در لیگ 
دســـته اول بر عهده داشـــت با عقـــد قـــراردادی به عنوان 
ســـرمربی جدید هوادار انتخاب شـــد تا جانشـــین ساکت 
الهامی شـــود که هفته پیش از این تیم جدا شد. سرمربی 
اسبق اســـتقلال درباره حضورش در هوادار گفت: »هوادار 
تیم نوپایی در فوتبال ما اســـت و می تواند چالش خوب و 
جدیدی برایم باشـــد. خیلی خوب اســـت که باشگاهی با 
برنامه جلـــو بیاید. مدیریت باشـــگاه عوض شـــده ولی در 
مجموع این باشـــگاه شـــکل و شـــخصیتی دارد که هر سال 
بهتر شـــده اســـت. این اتفـــاق خیلی خوبی اســـت. به کم 
راضی نیســـتم و تمام تلاشـــم را به کار می گیـــرم تا بهترین 
رتبه را در حد باشـــگاه به دســـت بیاورم. امیدوارم حتی در 

برنامه ریزی های مان به آســـیا هـــم فکر کنیم.«

اخبار ورزش

بیشتر تیم ها توانستند مجوز بگیرند
مسئول کمیته صدور مجوز حرفه ای با اشاره به این موضوع 

که  AFC موارد صدور مجوز حرفه ای را به تمامی باشگاه ها 
اعلام کرد، می افزاید: »بیشتر تیم هایی که برای صدور مجوز 

حرفه ای مشکلاتی داشتند، توانستند مشکلات خود را برطرف 
کنند و مجوز بگیرند. حتی تیم هایی خارج از ایران بودند 

که مشکلاتی داشتند و با رفع این مشکلات مجوز خود را 
دریافت کردند. علاوه بر باشگاه استقلال باشگاه هایی 

نظیر آلومینیوم، پیکان، ملوان و… نیز در دریافت 
مجوز حرفه ای ناکام بودند اما اینکه تیم بزرگی 

نتواند مجوز بگیرد، موضوع مهمی است که باید 
مسئولان پاسخگوی هواداران باشند.«
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گفت وگو

در روزهای اخیر صحبت های زیادی در خصوص رد و 
یـــا تأیید مجوز حرفه ای تیم هـــای لیگ برتری مطرح 
می شـــود که اصلی ترین آن باشـــگاه استقلال است. 
در خصوص باشـــگاه اســـتقلال شـــنیده می شود که 
این باشـــگاه با وجود تأییـــد مجوز حرفه ای باشـــگاه 
پرســـپولیس، با این تأیید مواجه نشـــده  اســـت و به 
این دلیل اســـتقلالی ها قادر به حضور در مســـابقات 
لیگ قهرمانان آســـیا نیســـتند. در این بیـــن هر روز 
اخبار مختلفی در خصوص حذف اســـتقلال از آسیا 
مطرح می شـــود که این موضوع بلافاصله با واکنش 
باشگاه اســـتقلال و رد این اخبار همراه است. در این 
بین به نظر می رســـد، مســـئول کمیته صـــدور مجوز 
حرفه ای فدراســـیون فوتبـــال بهترین فردی اســـت 

که می تواند پاســـخ روشـــنی به این ســـؤال بدهد.
به همین بهانه ســـراغ حمیدرضا آصفی، ســـخنگوی 
ســـابق وزارت امور خارجه و سفیر ســـابق کشورمان 
در کشـــورهای امارات، فرانســـه و آلمـــان رفتیم و در 
خصـــوص صـــدور مجوز حرفـــه ای بـــا او که ســـابقه 
دیپلماســـی سیاســـی دارد، صحبت کردیم. او ابتدا 
در پاســـخ به این ســـؤال که بالاخـــره وضعیت صدور 
مجوز حرفه ای دو باشـــگاه پرسپولیس و استقلال به 
کجا رســـیده اســـت، چنین واکنشی داشـــت: »بهتر 
اســـت این را از آقـــای مصطفی زارعـــی، عضو کمیته 
صدور مجـــوز حرفه ای بپرســـید. او می تواند پاســـخ 

این ســـؤال را بدهد.«
امـــا آصفـــی این گونـــه بـــه اصرارمـــان در خصـــوص 
پاســـخ به این ســـؤال گفـــت: »مجوز حرفـــه ای تیم 
پرســـپولیس صـــادر شـــده اســـت، امـــا متأســـفانه 
اســـتقلال نتوانســـت مجـــوز بگیـــرد و ایـــن موضوع 
باعث می شـــود تـــا اســـتقلال نتواند در مســـابقات 
فصل پیش روی لیگ قهرمانان آســـیا حاضر شـــود. 
ایـــن موضـــوع بـــا وجـــود صحبت هایی کـــه مطرح 

دستگاه های بالادستی همکاری نکردند!

باشـــگاه پورتو در حالی از پیراهن فصل جدید )۲4-۲۰۲۳( خود در لیگ برتر پرتغال 
رونمایی کرد که مهدی طارمی ســـتاره تیم ملی کشـــورمان بهتریـــن بازیکن اژدها 
در این مراســـم رونمایی حضور داشـــت. این در حالی اســـت که اخبـــار زیادی در 
زمینه احتمال فروش طارمی توســـط باشـــگاه پورتو در یک هفته گذشته مطرح 
شـــده و نشـــریه »آبولا« پرتغال هم از تصمیم مدیریت باشـــگاه پورتو برای فروش 

طارمـــی و تجدیـــد قوا برای فصل آینده خبـــر داد. زاچ لووی خبرنـــگار امریکایی با 
انتشـــار ترکیب احتمالی فصل آینـــده پورتو، اعلام کرد این باشـــگاه طارمی و دیگو 

کاســـتا را در لیســـت فروش اژدها می گذارد تـــا با فروش ایـــن دو بازیکن ضعف های 
خط میانی و دفاعش را با جذب بازیکنان جدید برطرف کند. طارمی در فصل گذشـــته 

آقای گل لیگ برتر پرتغال شـــد و ارزش این بازیکن بیش از ۲۰ میلیون یورو اســـت. یک سال 
از قـــرارداد طارمی با پورتو باقی مانده و باشـــگاه پرتغالی با فروش این بازیکـــن می تواند درآمدزایی 

خوبی داشـــته باشـــد و چند بازیکن جدید جذب کند.

رونمایی از پیراهن پورتو با طارمی
همکاری اســـتقلال و ریکاردو ســـاپینتو به پایان رســـید. این مربـــی پرتغالی روز 

گذشـــته در صفحه شـــخصی اش از هـــواداران اســـتقلال خداحافظـــی کرد و 
نوشـــت: »خانواده عزیز اســـتقلال امـــروز با اســـتقلال خداحافظی می کنم، 
 »kerkida« باشگاهی که به خانه دوم من تبدیل شـــد.« گفتنی است سایت
قبرس، دیروز در گزارشـــی به نزدیک شـــدن ســـاپینتو به نیمکت آپوئل خبر 
داد و نوشـــت: »باشگاه آپوئل قصد دارد کادرفنی خود را پرتغالی کند و ساپینتو 

هدایـــت آپوئل را به دســـت خواهد گرفـــت. این مربی پرتغالی بـــه همراه خود 
نونـــو مورایس هموطنش را هم می آورد.« گفتنی اســـت طبق صحبتی که حجت 

کریمی سرپرســـت مدیرعاملی باشـــگاه اســـتقلال دوشنبه شـــب انجام داد، دیروز 
آخرین فرصت پاســـخگویی ساپینتو به پیشنهاد تمدید با اســـتقلال بود. آبی ها حاضر 

نبودند یک میلیون دلار به این ســـرمربی پرتغالی پرداخت کنند و پیشـــنهاد دادند او با همان 
۷۲۰ هـــزار دلار تمدید کند که ســـاپینتو هم نپذیرفت و جدا شـــد.

ساپینتو با استقلال خداحافظی کرد

حمیدرضا آصفی مسئول کمیته صدور مجوز حرفه ای، حذف قطعی استقلال از آسیا را تأیید کرد

یادداشت

انتظار از گل محمدی؛ حمایت از فیرپلی مالی

 یحیی می خواهد 
پرسپولیس از آسیا حذف شود؟

ایـــن جملـــه از یحیی گل محمدی کـــه می گوید: »بـــا ۳۰۰ میلیـــارد نمی توانم 
تیـــم ببندم« پرســـپولیس را به پرتگاهـــی نزدیک می کند که اســـتقلال از آن 
ســـقوط کـــرد. گل محمدی به دلیل ســـقف بودجـــه و با طـــرح بحث هزینه 
۷۰۰-6۰۰میلیـــاردی رقبـــا، تهدیـــد به رفتـــن و اســـتعفا می کنـــد؛ درحالی که 
پرســـپولیس- والبتـــه تمام تیم هـــا- باید تابع قانـــون باشـــند و فیرپلی مالی 
را رعایـــت کنند. پرســـش اصلی از یحیی این اســـت: »پرســـپولیس در طول 
یک فصـــل بیـــش از ۳۰۰میلیاردتومـــان درآمـــد دارد که ســـرمربی اش درپی 

هزینه ۷۰۰میلیاردی اســـت؟«
قانـــون ســـقف بودجه بـــا تمـــام انتقاداتی که به نـــگارش و نحـــوه تنظیم آن 
وجـــود دارد، بـــه عبارتی همـــان فیرپلی مالی رایـــج در فوتبـــال حرفه ای دنیا 
اســـت و یک مفهوم دارد: هرچقـــدر پول در می آوری، همانقـــدر خرج کن تا 

بدهکار و ورشکســـت نشوی!
اگر فصل گذشـــته یک یا چند تیم فیرپلـــی مالی را زیرپا گذاشـــته اند و 6۰۰یا 
۷۰۰میلیارد تومان هزینه برای خود تراشـــیده اند، قصور از فدراسیون فوتبال 
و ســـازمان لیگ اســـت که اجازه داده تا قراردادهای بازیکنان آنها ثبت شود. 
نمونه بارز ورشکســـتگی به دلیل رعایت نشدن فیرپلی مالی استقلال است 
کـــه ســـرمایه باشـــگاه در بورس را بی حســـاب و کتـــاب خرج کـــرد و به قول 
فتح الله زاده، ۱۲۰۰ میلیارد توســـط آجورلو هزینه شـــد. خروجـــی ۱۲۰۰ میلیارد 
کجاســـت و در ازای این رقم، چه دســـتاوردی نصیب اســـتقلال شده است؟ 
یکســـال پس از قهرمانی اســـتقلال در لیگ برتر، به دلیل بدهی های انباشته 
و تســـویه نشـــدن آنها در موعد مقرر، این تیم از آســـیا حذف شـــد تا شـــادی 

آن قهرمانی روی لب هواداران خشـــک شود.
برای قرارداد قرضـــی مهدی قایدی، حدود دو میلیـــون دلار به الاهلی امارات 
پرداخت شـــد؛ رقمـــی حـــدود ۱۰۰ میلیارد برای یـــک بازیکن قرضـــی. قائدی 
بـــا این رقـــم چه باری از دوش اســـتقلال برداشـــت؟ بـــا قـــرارداد ترکمنچای 
اســـتقلال و الاهلی، قایدی پس از درخشـــش برای اســـتقلال دوباره بازیکن 
شـــباب الاهلـــی شـــد و اگـــر باشـــگاه اماراتـــی او را نخواهـــد، اســـتقلال باید 
شـــباب الاهلی را با پرداخت رقم ســـنگین دیگری راضی کند تا او فصل جدید 
هم با پیراهن اســـتقلال به زمین برود درحالی که ابتدای فصل قبل باشـــگاه 
اماراتـــی چنان دل خونی از قائدی داشـــت که او را با کمتریـــن رقم با قرارداد 

قطعی و پـــول رضایت نامه ناچیز به اســـتقلال پـــس می داد.
بـــا تمام نقدهـــای ریز و درشـــتی که به آیین نامه ســـقف بودجه وارد اســـت، 
همه باشـــگاه ها موظف به رعایت آن هســـتند امـــا ایرادهـــای آیین نامه باید 
برطرف شـــود. اگر پرســـپولیس یا هـــر تیمی قدرت پولســـازی بیـــش از ۳۰۰ 
میلیارد دارد، باید اجازه هزینه بیشـــتری داشـــته باشـــد و مخالفت با این کار 

مغایر اصول باشـــگاهداری حرفه ای اســـت.
در تمـــام دنیا قوانین فیرپلی مالی روشـــن و آشـــکار اســـت و باشـــگاهی که 
بدهی هـــای خود را نمی پردازد، یعنی توان خریـــد جدید، پرداخت طلب های 
قبلی و از همه مهمتر نظم مالی ندارد؛ در نتیجه AFC یا فیفا حکم به بســـته 
شـــدن پنجره نقل و انتقالات آن باشـــگاه می دهد. بســـتن پنجره هم مفهوم 
روشـــنی دارد: »ابتدا بدهی های قبلـــی را بپرداز تا اثبات شـــود که توان خرید 

جدید و پرداخت دســـتمزد جدید وجود دارد!«
حـــالا گل محمدی به صـــرف هزینه های ســـنگین دیگـــر باشـــگاه ها، انتظار 
بودجـــه 6۰۰ یـــا ۷۰۰ میلیـــاردی دارد امـــا بـــه تبعـــات و ماجراهای بعـــد از این 
هزینه هـــای سرســـام آور فکر نمی کنـــد. یحیی به جـــای تهدید به اســـتعفا، 
بهتـــر اســـت ایرادهای این قانـــون را مطرح کنـــد تا فیرپلی مالی به درســـتی 
در لیگ ایران انجام شـــود. در چنین شـــرایطی، بدون شـــک پرســـپولیس با 
هوادار میلیونی که صاحب درآمدهای بیشـــتر- از تبلیغات و حق پخش لیگ 
قهرمانـــان دارد- حتمـــاً بیش از بقیه تیم هـــا توان خرج کـــردن دارد و رقابت 
نقـــل و انتقالاتـــی را خواهد برد امـــا مخالفت با قانونی که جلوی شـــلختگی 
مالـــی و ریخـــت و پاش هـــای بی حســـاب را می گیـــرد از یحیـــی کـــه در زمره 

مربیـــان بـــه روز و آگاه ایران اســـت، عجیب و حیرت انگیز اســـت.

سعید زاهدیان
روزنامه نگار

          مشکل مالکیتی استقلال و 
پرسپولیس برطرف شد

           استقلال شانسی برای صدور 

مجوز از طریق AFC ندارد

می شـــود، قطعی اســـت. عـــلاوه بـــر پرســـپولیس، 
مجـــوز حرفه ای تیم های ســـپاهان، نســـاجی و فولاد 
خوزســـتان هم صادر شـــده، اما اســـتقلال به عنوان 
یـــک تیـــم قدرتمند کـــه هـــواداران بســـیاری دارد در 
کســـب این مجوز نـــاکام بـــود و این خبر بـــدی برای 

هواداران اســـتقلال اســـت.«
او که سابقه حضور در هیأت مدیره باشگاه استقلال 
را دارد، می گویـــد: »مشـــکل مـــا از آنجا شـــروع شـــد 
کـــه هر کســـی بـــه خـــودش اجـــازه داد در خصوص 
صدور مجـــوز حرفه ای و مشـــکلات تیم هـــای ایرانی 
اظهـــار نظر کند. هر کســـی بدون اطـــلاع از عواقب 
صحبت هایـــش یا با مقاصـــد سیاســـی و به چالش 
کشـــاندن تیم های ایرانـــی و یا از روی بـــی اطلاعی از 
ایـــن موضوع که تمامی اخبار توســـط AFC رصد می 
شـــود، در خصوص این موضوع اظهار نظر کرد و این 
اتفاق شـــرایط را برای ما ســـخت کرد و باعث شـــد تا 

این اتفاق ناگـــوار رخ دهد.«
آصفـــی در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال کـــه بـــا تأییـــد 
پرســـپولیس بـــه نظـــر می رســـد مشـــکل مالکیـــت 
مشـــترک تیم های اســـتقلال و پرســـپولیس برطرف 
شـــده اســـت، بیـــان می کنـــد: »مشـــکل مالکیـــت 
مشـــترک دو تیم با تلاش هـــای فدراســـیون فوتبال 
حل شـــد، اما در خصوص اســـتقلال دســـتگاه های 
بالادســـتی همـــکاری نکردنـــد و این موضـــوع باعث 
حذف استقلال شد. نهادهای بالادستی باید خیلی 
زودتر به ایـــن موضوع ورود می کردند تا این مشـــکل 

برای استقلال پیش نیاید. مشـــکل اصلی استقلال 
بـــه دلیل مســـائل مالـــی بـــود و بجز این مشـــکلات 
مالـــی 10 تـــا 12 مورد دیگر وجود داشـــت کـــه مانع از 

صـــدور مجوز حرفه ای اســـتقلال شـــد.«
در ایـــن بیـــن روز سه شـــنبه اعلام شـــد که باشـــگاه 
اســـتقلال اعتراض رسمی و شـــکایت خود به همراه 
مســـتندات و مـــدارک جهت صدور مجـــوز حرفه ای 
ایـــن باشـــگاه را به AFC ارســـال کـــرده اســـت. او در 
پاسخ به این ســـؤال که آیا این باشگاه شانس دارد از 
این طریـــق مجوز حرفه ای بگیـــرد، می گوید: »خیر، 
 AFC استقلال شانســـی برای صدور مجوز از طریق
ندارد و کنفدراســـیون فوتبال آســـیا قطعاً تصمیمات 
اعضـــای کمیته صدور مجوز حرفه ای در کشـــورهای 

مختلف را تأییـــد می کند.«
او در پاســـخ به این ســـؤال که آیا راهی برای استقلال 
باقـــی مانـــده اســـت، می گویـــد: »تنهـــا راهـــی کـــه 
می ماند مراجعه به cas اســـت و مســـئولان این تیم 
می توانند با متقاعد کردن cas برای اســـتقلال مجوز 
بگیرنـــد. البته این موضـــوع بعید اســـت و می توان 
گفت که حـــذف اســـتقلال از لیگ قهرمانان آســـیا 
قطعی اســـت. اســـتقلال با وجود تمام تلاش هایی 
که کمیته بـــدوی داشـــت، نتوانســـت از طریق این 
کمیتـــه مجـــوز بگیـــرد. این موضـــوع باعث شـــد تا 
پرونـــده ایـــن تیم بـــه کمیته اســـتیناف بـــرود و این 
کمیته هم بعد از بررســـی های بســـیار نتوانســـت به 

اســـتقلال مجوز حرفـــه ای بدهد.«

تیـــم ملی والیبال بعد ازســـامورایی ها 
بـــه قلعـــه عقاب هـــا رســـید؛ رقیـــب 
سرسخت تر و ســـنتی اش. تیم بهروز 
عطایی که مثل همیشـــه شروع بدی 
درهفتـــه اول لیـــگ ملت ها داشـــت، 
هنوزخســـتگی باخت تلخ بـــازی اول 
را در نکـــرده، ســـاعت 12:30 دقیقـــه 
امـــروز مقابل لهســـتان قرارمی گیرد. 
صدرنشـــین رنکینـــگ جهانـــی  که در 
9 دوره قبـــل لیـــگ ملت هـــا 16 بار با 
ایـــران بـــازی کـــرده و ســـهمش 9 برد 
در برابـــر 7 پیـــروزی ایران بـــوده. تیم 
گربیـــچ البتـــه دیروز با شکســـت 3-1 
فرانســـه هـــم آمادگـــی بالایـــش را به 

رخ کشـــید و هـــم خط و نشـــان برای 
ایران. البته لهســـتان بـــا جوان گرایی 
کـــورک و لئون دو ســـتاره باتجربه اش 
را ندارد. بازی حســـاس امـــروز، البته 
بـــرای دو تیم ســـخت اســـت تا حدی 
کـــه نیکولا گربیچ ســـرمربی تیم ملی 
لهســـتان هم به آن اعتـــراف می کند 
و می گوید:»مســـابقه بـــا ایـــران قطعاً 
بـــازی ســـختی اســـت، چـــرا کـــه تیم 
ملی والیبال ایران همیشـــه خطرناک 
اســـت و بازیکنانی دارد کـــه می توانند 
والیبـــال خوبی را به نمایش بگذارند. 
البتـــه  بازیکنـــان لهســـتان تـــا حدی 
بـــرای ایـــن مســـابقه آمـــاده هســـتند 
و همـــه تـــلاش آنهـــا بـــرای  پیـــروزی 

» . ست ا
یـــران  ا ملـــی  تیـــم  بازیکنـــان  امـــا 
بعـــد از ریـــکاوری ذهنـــی، دیـــروز در 
نبـــود بهـــروز عطایـــی کـــه بـــه خاطر 
ســـرماخوردگی اســـتراحت می کـــرد، 

زیر نظر کمک هـــای او طبق اطلاعات 
توپـــی  تمریـــن  لهســـتان  عملکـــرد 
انجـــام دادنـــد. البته اطلاعـــات پاول 
لهســـتانی  تمرین دهنـــده  متئـــوس 
هـــم بـــه آمادگـــی آنهـــا بـــرای بـــازی 
امـــروز کمـــک بزرگـــی کـــرده اســـت. 
محمود افشاردوســـت دســـتیار بهروز 
عطایـــی می گوید:»شـــرط اول بـــرای 
شکســـت لهســـتان، خواباندن توپ 
اول در زمین لهستان است، استفاده 
بهتـــر از توپ هـــای برگشـــتی و دفاع 
زمیـــن  در  مناســـب  جای گیـــری  و 
اســـت.« البتـــه به نظـــر کارشناســـان 
تیـــم ملـــی والیبـــال ایـــران، در بازی 
قدرتـــی مقابـــل لهســـتان عملکـــرد 
بهتـــری داشـــته و هیچ وقـــت حریف 
دست و پا بسته ای نیســـت. بنابراین 
اگـــر تیم بـــا دقـــت و هوشـــمند بازی 
کند، بعید نیســـت در بـــازی انتقامی، 

ایـــران برنده باشـــد.  

عکس : نعیم احمدی/ ايران

هفدهمین بازی لهستان- ایران در لیگ ملت های والیبال

شیرها دوباره به قلعه عقاب ها رسیدند

مهری رنجبر
روزنامه نگار

ویدئو چک

شروع والیبال دراوج شلختگی!

تیم ملی والیبال، لیگ ملت ها را در ناگویا با شلختگی تمام شروع کرد؛ با بی نظمی محض  که در بازی بیشتر توی ذوق می زد. 
شاید درنگاه اول باخت سنگین ۳- صفر مقابل ژاپن ، همه را ناراحت کرد ، اما به هم ریختگی و بی نظمی والیبالیست ها پیش 

از شروع بازی هم به چشم ها آمد.  وقتی بازیکنان برای خواندن سرود ملی به صف شدند، هیچ نظمی نداشتند و انگار برای این 
موضوع ساده هم توجیه نشده بودند. طوری که بعضی بازیکنان دست هایشان  در امتداد بدنشان بود، 5 - 4 نفری دست روی قلب 

سرود می خواندند و بقیه هم دست هایشان را از پشت بهم قلاب کرده بودند!بازیکنانی که تجربه بازی در رقابت های بین المللی 
را هم دارند.  این رفتارمتفاوت نشان داد که ملی پوشان والیبال ایران حتی برای خواندن سرود کشور با هم هماهنگ نبودند. 

در حالی که معمولاً قبل از مسابقات درباره این مسائل برنامه ریزی می شود و بازیکنان تیم های بزرگ موقع پخش سرود ملی 
کشورشان با یک استایل مقابل دوربین   ها قرار می گیرند. در واقع نظم حرف اول را در تیم های بزرگ می زند؛ نکته ای که با شروع 

لیگ ملت ها، جایش در تیم ملی ایران خالی بود و نتیجه آن شد که خاطره حسرت گرفتن یک ست از ژاپنی ها دوباره زنده شد.

ـــرش بـ


